
PROTOKoL NTXLIV/2074

z Seeii Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 5 czerwca 2014 roku
w Sali Konferencyjnej Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - Przewodniczqcego Rady Gminy

Obrady rozpoczgto o godz.9:00, zakorlczono o godz.12:00

Stan osobowy Rady - 1.5 Radnych.

W obradach zgodnie z list4 obecno6ci uczestniczylo 14 Radnych

- lista obecno5ci stanowi zal4cznik do protokolu.

Nieobecni: Pan Andrzej Komacki

Spoza Rady Grniny w sesji uczestniczyli:

1.. Pan Edmund Ligman - W6it Cminy
2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy
3. Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Janusz Karczmarek - Radny Powiatu Dzialdowskiego
5. Pan Wladyslaw Krajewski - Radny Powiatu Dzialdowskiego
6. Pan Tomasz Wggrzynowski - radny Powiatu Dzialdowskiego
7. Pani Iwona Cwiek - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu
Opieki Zdrowotnej w RYbnie
8. Pani Dorota Zielirlska - Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w
Rybnie
5. Mieszkaricy, w liczbie - 7

Ad. 1i2.

Otwarcie sesji i stwierdzenie Prawomocno6ci obrad.

Obrady XLIV sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 9:00 Pan Marian Ligman

Przewodnicz4cy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierdzil,
ie po sprawdzeniu listy obecno6ci, na sali znajduje sig 14 Radnych. co stanowi

kworum niezbgdne do podejmowania prawomocnych uchwal'

Ad.3. Ustalenie Porz4dku obrad.
1. Ohtarcie sesii.
2. Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.
3, Ustalenie Porzqdku obrad'
4. Prryjgcie protokolu z XLIII sesii Rady Gminy Rybno'
5. Ocena zasob6w pomocy spolecznei na rok 2014 dla gminy Rybno.
5. Podiecie uchwal w nastgpujqcych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 20'14-2020,

2) zmian w budZecie Gminy Rybno na 2014 rok
3) zmiany uchwaly Nr lv /9 / 07 Rady Gminy Rybno z dnia 2 marca 2007r. w sprawie

powolania komisji doraZnei Rady Gminy Rybno.



7. Wolne wnioski i zapytania.
8. Zamknigcie obrad.

Przewodnicz4cy przedstawil porz4dek obrad, kierujqc zapytanie o propozycjg
zmiany porzqdku obrad.
Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman poinformowal Radg, i2 dnia 13 maia br.
do Biura Rady wplynglo pismo Pana Tomasza Wggrzynowskiego w Slad. za kt6rym
przekazuie wniosek mieszkarlc6w wsi Tuczki, Koszelewy, Koszelewki. Zabiny,
Gralewo-Stacja, Rapaty dotycz4cy reaktywacii filii O6rodka Zdrowia w Koszelewach
i utworzenia punktu aptecznego. W zwi4zku z tym Przewodniczqcy Rady wni6sl o
wprowadzenie do porzqdku obrad w pkt 6, ppkt 4 dotycz4cego debaty w tej
sprawie.
Nastgpnie Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie
porz4dek obrad:
Rada Gminy w gloeowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 14 Radnych, jednogloSnie 14 glosami ,,2a" prryjgla porz4dek obrad
XLIV sesji Rady Gminy, kt6ry po otwarciu sesii, stwierdzeniu prawomocnoki
obrad i przedstawieniu porz4dku obrad oraz jego zmian, co stanowilo w pkt 6:

ppkt 4, po zmianach jest nastgpujqcy:
4. Przyigcie protokolu z XLIII sesji Rady Gminy Rybno.
5. Ocena zasob6w pomory spolecznej na rok 2014 dla gminy Rybno.
6. Podjgcie uchwal w nastgpujqcych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2074-2020,
2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2014 rok
3) zmiany Uchwaly Nr lV /9/07 Rady Gminy Rybno z dnia 2 marca 20(J7r. w sprawie
powolania komisji doraZnej Rady Gminy Rybno
4) debata dotycz4ca i.ticjaty-y spolecznei w sprawie opieki zdrowotnej w Gminie
Rybno (reaktywacja filii OSrodka Zdtowia w Koszelewach i utworzenie punktu
aptecznego).
7. Wolne wnioski i zapytania.
8. Zamknigcie obrad,

Ad.4. Przyjgcie protokolu z XLIII sesii Rady Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z
XLIII sesii Rady Gminy.
Nie zgloszono uwag do protokolu z poprzedniej sesji. Pan Marian Ligman -
Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie protok6l z XLIII sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 14 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-74 - ,,2a",
-0 - ,,pneciw"
- 0 -,,wstrrymuj4cych sig"
protok6l z XLIII sesji Rady Gminy prryigla.



Ad.5. Ocena zaeob6w pomocy spolecznej na rok 2014 dla gminy Rybno.

Przewodniczqcy Rady Pan Marian Ligman wskazal, i2 Rada ohzymala ocene
zasob6w pomocy spolecznei na rok 2014 dla gminy Rybno. Po czym poprosil o
zabranie glosu Paniq Dorotg Zielirlskq Kierownik Gminnego O3rodka Pomocy
Spolecznej w Rybnie.
Pani Dorota Zielirlska Kierownik GOI€ wylasnila, ie po raz kolejny sporz4dzana jest
ocena zasob6w pomocy spolecznej wynikaj4ca ze znowelizowanego art.16a ustawy
o pomocy spolecznej. Ocena zasob6w przygotowywana iest w oparciu o analizg
sytuacji spolecznei i demograficznej. Ocena obeimuie osoby i rodziny korzystai4ce z

pomocy spolecznej, rodzaje ich problem6w oraz rozklad iloSciowy. Opracowanie
zgodnie z zaloieniami ustawy o pomocy spolecznej zastgpuje od roku 2012

dotychczas przygotowany przez o6rodki pomocy spolecznej w imieniu iednostek
samorz4du terytorialnego bilans pohzeb pomocy spolecznej. Gminny O6rodek
Pomocy Spolecznej realizujqc ustawg o Pomocy spolecznej wspiera osoby i rodziny
na wysilkach zmierzaj4cych do zaspokojenia niezbgdnych potrzeb i umo2liwia im
2ycie w warunkach odpowiadaj4cych godno6ci czlowieka. Podeimuje dzialania
zmierzaj4ce do Zyciowego usamodzielnienia os6b oraz ich integracji ze

Srodowiskiem. Dokument oceny zasob6w obejmuje szczeg6lowe in{ormacje

dotycz4ce lokalnych zasob6w, w tym infrastrukturg, kadrg, organizacie pozarzqdowe

i naklady finansowe na zadania Pomocy spolecznej bez wzglgdu na podmiot je
f inaruujqcy i realizuj4cy.
Radni nie wnie5li pytarl do przedstawionei oceny zasob6w Pomocy sPolecznei na rok
2014 dla gminy Rybno.
Ocena zasob6w pomocy spolecznei na rok 2014 dla gminy Rybno.

Ad. 6. Podigcie uchwal w nastppuj4cych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej ProEnozy Finansowej Gminv Rybno na lata 201t1-2020

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastqpnie wyja5niei udzielila
Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyja5nila. i2 w dniu dzisiejszym dokonano

zmiany dochod6w i wydatk6w roku 2014.

Dochody gminy Rybno zwigkszono o kwote 226 9{39,00 zl i po zmianie wynoszq

25728M6,3221.
Wydatki gminy Rybno zwigkszono o kwotg 1'46 989,00 zl i po zmianie wynosze

25355731.,3221.
Przychody - inne Zr6dla (wolne Srodki) zmniejszono o kwotq 80 000,00 zl i po

zmianie wynos z4 57 0 000,Cfz1.

Rozchody nie ulegly zmianie i wynosz4 942975,0021. Nadwy2kq bud2etu gminy w
wysokofci 372915,0021 oraz wolne Srodki w wysokotui 570 000,0021 przeznacza sig na

planowan4 splatg rat kredyt6w i poiyczek w wysoko5ci 942 915,00 zl. Kwota dlugu
nie ulegla zmianie i wynosi 4ffi9 563,2721,

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusig nad projektem uchwaly. Wobec

braku pytarl Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjq i poddal pod glosowanie proiekt

uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata

20L4-2020.



Rada Gminy w gloaowaniu jawnym na uetawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 14 Radnych, iednoglofnie glosami:
-74 - ,,2a",
-0 - ,,ptznciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr XLIVplrf4 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Rybno na lata 201&2020.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2) zmian w bud'i:ecie Gminy Rybno na 2014 rok

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastgpnie wyja5niei udzielila
Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyja5nila. i2 dokonuie sig zmian

nastePui4co:
Dzial 010 Rolnictwo i lowiectwo
Zwigksza sig dochody biei4ce - wPlylvy z r62nych oplat w wysoko6ci 500,00 zt.

Dzial 6fi) Transport i l4czno6d
Wprowadza sig wydatki majqtkowe na zadanie pn. ,,Remont drogi nr 185003 w
Hartowcu",

DzialT20InformatYka
Dla zadania pn. ,,Likwidacja barier wykluczenia cyfrowego na obszarze Gminy
Rybno" dokonuje sig przeniesienia:
- dochod6w bie24cych z paragrat'u.2007 w wysokosci 589 682,4021 na paragtt 27O7

(Srodki do pozyskania z Unii Europejskiej) w wysokosci 501'230, 05 zl oraz na

paraSra|ZT@ (Srodki do pozyskania z Bud'etu Pa6swa) w wysokosci 88 452,35 zl,

- wydatk6w biez4cych w wysoko6ci 88 452,35 zl z paragtal6w z czwart4 cytr4 7 na

parqgl:afy z czwarta cyfr4 9 .

Dzial 750 Adminietracja publiczna
W rozdziale ,,tJrzqdy gmin" zwigksza sig dochody bie24ce w wysokosci | 170,0/0.zl'

W rozdziale ,,Promocia jednostek samorzqdu terytorialnego" zwigksza sig :

- dochody bie2qce w wysoko3ci 5 000,0021 -planowane s;dki do pozyskania WNO6

i GW w Olsztynie na zadanie pn. ,,Dzieci Gminy Rybno poznaj4 Welski Park

Kraiobrazov,ry" ,

- wydatki biei:4ce w wysoko$ci 8 000,002t na zakup uslug pozostalych, tj. wydanie

Przewodnika kulturowo-przyrodniczego po Gminie Rybno'
ponadto zwigksza sig wydatki biei4ce w rozdziale ,,Pozostala dzialalnoff" z

przezrvrczeniem na zakuP uslug pozostalych w wysoko&i 3 612,52 zl'

Dzial 757 Utzgdy naczelnych organ6w wladzy paftstwowei, kontroli ochrony

prawa ora:z s4downictwa
bokonuje sig przeniesienia migdzy paragrafami wydatk6w w wysoko6ci 880 12 zl na

wynagrodzenia bezosobowe, pochodne od wynagrodzerl olaz zakup material6w i



wyposaienia zwi4zanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wybor6w do
Parlamentu Europeiskiego.

Dzial 754 Bezpieczeftetwo publiczne i ochrona przeciwpoiarowa
Wprowadza sig dochody biei4ce - dotacjg celow4 (dofinansowanie z Powiatu
Dzialdowskiego) na zadanie bie24ce w wysoko6ci 3 504,0021 z przeznaczeniem na

zakup wyposaZenia ochrony osobistej straiak6w - 4 komplety ubrafi specjalnych
ochronnych i 6 sztuk helm6w dla OSP w Zabinach.
Zmnieisza sig dochody majqtkowe w wysokoSci 11 280,0021 - pomniejszenie
dofinansowania zakuP6w inwestycyinych z Powiatu Dzialdowskiego na zadania

Pn.:
- ,,Zakrp drabiny poiamiczei dla OSP Rumian" o kwotg 1 080,0021,

- ,,Zaktp motopompy szlamowei dla OSP Hartowiec" o kwotg 'l' 200'A0zl,

- ,,Zakup motopomPy po2arniczej dla OSP Dgbierl" o kwotg 6 60f.'Co zl,
- ,,Zakup systemu zdalnego alarmowania dla OSP Jeglia" o kwotq 7 2ffi,0021,

- ,,Zakup systemu zdalnego alarmowania dla OSP Koszelewy" o kwotg 1 200,002t.

W zwi4zku z pomniejszeniem dofinaruowania z Powiatu Dzialdowskiego dokonuje

sig zmiany 2r6del finansowania wydatk6w inwestycyjnych w ochotniczych stra2y

Po2amych z terenu Cminy nastgpuj4co:
- pomniejszono Srodki pochodzqce z innych Zr6del (Powiatu Dzialdowskiego) w
wysokoki 11280,ffi21,
- zwigkszono Srodki wlasne w wysoko6ci 71280,0021.

Ponadto dokonuje sig przeniesienia wydatk6w biei4cych migdzy paragrafarni w

wysokosci 200,Cf.zl na zakup uslug zdrowotnych'

D?f,al756 Dochody od os6b prawnych, od os6b fiz.ycznych i od innych iednostek
niepoeiadaj4cych osobowoSci prawnej oraz wydatki zvtiqzane z ich poborem'-

Zwiqksza sig dochody bieZqce w wysokoSci 639,0021 z tytulu odsetek od

nieterminowych wplat z tytulu podatk6w i oplat oraz z tytulu rekomPensaty

utraconych dochod6w w podatkach i oplatach lokalnych.

Dzial 801 O6wiata i wychowanie
Zwigksza sig dochody bie24ce z naimu w Szkole Podstawowei w Rybnie w

wysokoSci 270,C/Jzl z przeznaczeniem na zakup material6w i wyposa2enia'

Dokonuje sig pomniejszenia wydatk6w biei4cych w wysokoSci 99 827 
'0021'

Zmneis,za sig wydatki mai4tkowe w wysokosci 80 000,0021 dotyczqce zadania

inwestycyjnego pn. ,,Zakup komputer6w do Liceum Og6lnoksztalc4cego w Rybnie"'

Dzial 852 Pomoc sPoleczna
W rozdziale ,,Wspieranie tod'ziny" zwigksza sig dochody i wydatki biez4ce na

podstawie Decyzji woiewody warmirlsko-Mazurskiego Nr FK 79 / 20]J w wysokoki
ogOlem 13 519,0021 z Ptzeznaczeniem na realizacig Resortowego Programu

wipierania rodziny i systemu pieczy zastgpc zei na 2074 rok-asystent rodziny i
koordynator rodziny pitzy zastgyzej.
Zmnqsza sig wydatki bie24ce (2r6dlo finansowania ze Srodk6w wlasnych) w
wysokoSci 8106,0021 z uwagi na otrzymane Srodki z Bud2etu Pafistwa.



W pozostalych rozdzialach dokonuje sie przeniesienia migdzy paragrafami
wydatkdw w wysoko5ci 4 600,Cf.zl z przeznaczeniem na r6ine oplaty i skladki,
zakup energii oraz wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzerl.

Dzial 853 Pozostale zadania w zakresie polityki spolecznej
W zadaniu pn. ,,Szkola r6wnych szans" dokonuie sig :

- przeniesienia wydatk6w bie24cych migdzy paragrafami w kwocie 24 600,0021 z
przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe i dodatkowe wynagrodzenie roczne.
- zwigkszenia wydatk6w biei4cych w wysoko5ci 8 349,48 zl - Srodki pochodzq z
bilansu otwarcia z roku 2013 w czg5ci unijnei.

Dzial 9fi) Gospodarka komunalna i ochrona Srodowiska
Wprowadza sie dochody i wydatki bie24ce w wysokoSci 46 620,0021 z
przeznaczeniem na zadanie bieZ4ce pn. ,. Demonta2, transport i unieszkodliwianie
na skladowisku odpad6w niebezpiecznych wyrob6w zawieraj4cych azbest - pokryc
dachowych".
W rozdziale ,,Wplywy i wydatki zwi4zane z gromadzeniem Srodk6w z oplat i kat za

korzystanie ze Srodowiska" zwigksza sig dochody bie24ce (wplaty z r62nych oplat)
w wysokoki 6 000,fi)zl.
W rozdziale ,,Pozostala dzialalnoSd" zwigksza sig dochody maj4tkowe - dotacia

celowa z Urzgdu Marszalkowskiego na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w
wysoko6ci 10 fi)0,0021 oraz wydatki inwestycyjne w wysokoSci 20 000,0021 dla

zadania pn. ,,Poprawa estetyki cenkum wsi Jeglia etap II cz. 1".

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusig nad projektem uchwaly'
Glos w dyskusji zabrali:
Radny - Pan Karol 26raf,ski zwr(lcil sig do Pani Skarbnik o wyja6nienie, jakie

okolicznoki mialy wplyw na zmiang w dziale 754 Bezpieczerftstwo publiczne i
ochrona przxiwpolarowa - zmnieiszenie dochod6w majqtkowych w wysoko6ci

11280,0021-pomnieiszenie dofinansowania zakup6w inwestycyjnych z Powiatu
Dzialdowskiego na zakup sPrzetu dla wymienionych jednostek OSP.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyia6nila, 2e zmiany te wynikaj4 z
planowania budZetu i przyczy+ kt6re nastgpnie majq wplyw na jego zmiany.
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,chcg poinfotmouai o prouadztniu

nowej inzuestycji, przebudoua drogi leglia-Hartouiec zp ztui7zku z porozumieniem z frmq
,,PN|UK". Firma ta podczas prreprowadzania linii koleiowej na tym odanku, nielegnlnie

korzystatn z drogi. Zniszczeniu ulegl odcinek 2,5 km. Do realizacji tej inzoestycji toyloniony

zostal Pan Nouakozoski. Chcemy prrebudozuai tg drogg iui u caloici, n nie tylko na odcinku

2,5 km. Z uryIiczefi koszt tej inu,estycii ruyni^stby 66 461,21.2t, zabezpieczyliSmy tu budiecie

iroilki u, kuacie 80 000,0021. Bardzo cigilko prnbiegaly negocjacje z frmT ,,PNIUK" Tylko

urytqcznie nasze zabiegi spotpodowaly, ir ta frma odnowi te ilrogi. Szkoda, in Zarz4d Dnig
Pizuiatou,ych oraz Zarzqd Dr6g Wojewddzkich nie pilnoual tego' Bo moglaby kolei

odbudou'at naszc drogi gminne, nle i powiatotoe, wojeu,6dzkie. Skoro mnie, jako gminie udrtto

sig tuyegrtktuotuat to uuainm, 2e znr4dcy zar6zono jednei, ink i drugiej drogi tei by sig

udalo. Moir maj4 porozumienia i tak prztbudoua bgdzie. Nie wiem dokladnie tego i nie chq
w tej chtuili nikogo ocenia(. My tg drogg prztbudujemy" .



Radny - Pan Bogdan Kopafiski zapytal: ,, czy ut sprauie drogi od Pana Babalskiego w
kierunku dunrca zt, Hartotrtcu jest coi wiadomo? Czy r6uniei bgdzie budouana?"
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman wyja6nil: ,,u, tej chutili $Iko droga Nr 155003 -
Jeglia - Hartowiec" .

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz powied ziala: ,, chciatabym na podai zmiany
na utniosek Pana W6jta, gdybyicie Partshuo uyrazili zgodg na u,prouadzenie tej inuvstycji,
to u,ycofatabym sig z inuestycji z zalqcznika nr 3 poz. Nr 1.4 pn. ,,Zakup komputerdu do

Liccum Og1lnolcsztalcqcego ul Rybnie" u, tuysokoici 80 000,002t, Wycofalibyimy tg

inuestycjg a u,prouadzilibyimy inwestycjg, o ktircj ffi6r0il Pan Wdjt. Znkup kamputer6ut

bylo planowane zabezpiecrenie do zadania. kt6re u tei chtoili uynosi 58 000,002t. To zadanie

mstanie zrealizou,ane."
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman lvyia5nil: ,,te komputery zostanq i tak zakupione z

projektu, o kt6rym m1uilem na poprndniej sesji. Naiprostszym krokiem byloby przcniesienie

|rodkotu na tg drogg i zmiany zp bud2ecie ru takim ujgciu inki przcdstawita Pnni Sknrbnik."

Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman zwr6cil sig do Rady, czy wyraiza zgodq
na zmiang w kwestii przedstawionei przez Pani4 Skarbnik.
Rada wyrazila zgodg.
Wigcej pytati nie wniesiono.
Na tym Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusig i poddal pod glosowanie projekt

uchwaly w sprawie zmian w budiecie Gminy Rybno na 2014 rok wraz ze zrnianE

proponowane przez Pani4 Skarbnik.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 14 Radnych, jednoglo6nie glosamir
-14 - ,,2.a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrrymuj4cych sig"
podjgta uchwalg Nr XLIV/32114 w sprawie zmian w budiecie Gminy Rybno na

2014 rok
Uchwala stanowi zal4czruk do protokolu.

Po podjgciu uchwaly, PrzewodniczEcy Rady - Pan Marin Ligman zwr6cil sig do

w6ita Gminy: ,,wracajqc do iruuestycji drogotuych , sl.tego czasu sygnnlimzoalem ktorzy te

inucstycje tam prreprowadz,ali- na odcinku drogi - dworzzc koleioury - prnjaz! Inlejoztty u'

Rybnii. Ta droga zostala bardzo zniszczona . Jest to odcinek, kt6rej ula;cicielem sq koleje

pirittzrnuv. Dziu,i mnie fakt,2e uzdtui modemizouanej linii koleiowei porustajq noue drogi
'na 

potruby kolejarzy, a z tym odcinkiem drogi, ktdry iest przyilatny nnm mieszkartcom nic

sQ nie robi. Moi:e naleiatoby Panie Wdjcie pozut6rzyi , flW tym odcinkiem tdzunbi sig

zainteresoutali, bo to jest ich drogn."

W6it Gminy - Pan Edmund Ligrnan powiedzial: ,,mo2emy tylko ponownie prosit, a jak

post4pi kolej, trudno pouiedziet."

3) zmianv Uchwalv Nr IVl9/07 Rady Gminy Rybno z dnia 2 marca 2fi)7r. w sPrawie
powolania komisii doraZnei Radv Gminy Rybno

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastqpnie wyjasniefi udzielil Pan

Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy. Wskazal. 2e zmiana poprzedniej uchwaly



yynika z faktu uzupelnienia skladu Komisji Inwetaryzacyinej z powodu pobytu
d-otychczasowego czlonka Komisji na urlopie macierzyrlskim.'
Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusig nad proiektem uchwaly. wobec
braku pytarl Przewodnicz4cy zamkn4r dyskusig i poddal pod grosowanil prolekt
yghwaly w sprawie zmiany Uchwaly Nr lv /9/07 Rady Gminy Ry-bno r dnia 2 marca
2007r. w sprawie powolania komisji doraZnej Rady Gminy RyLno.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 14 Radnych, jednogloSnie glosami:
-t4 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuiqcych sig"
podigla uchwalg Nr XLIVp3/fa w sprawie zmiany Uchwaly Nr IV79/07 Rady
Gminy Rybno z dnia 2 marca 2007r. w sprawie powolania komisii doraznej Rady
Gminy Rybno
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Po podjgciu uchwaly Przewodnicz4cy Rady zarz4d.zil 5 min. przerwe.
Po przerwie Przewodnicz4cy Rady powr6cil do porzqdku obrad.

4) debata dotyczaca iniciatJrwy spolecznej w sprawie opieki zdrowotnei w Gminie
Rybno (reaktJrwacja filii osrodka Zdrowia w Koszelewach i utworzenie punktu
aptecznego).

Przewodniczqcy Rady Pan Marian Ligman odczytal tredd pisma w sprawie
reaktywacji Osrodka Zdrowia w Koszelewach oraz punktu aptecznego, kt6re
wlynglo do Biura Rady.
Nastgpnie zwr6cil sig do Pana Tomasza Wggrzynowskiego Radnego powiatu
Dzialdowskiego cytuiAc fragment pisma dot. budowy basenu:,,clrcA pana
poinformowat, zt na forum Rady nie byt podejmownny temat budowy baxnu, jeieli m&ui sig
o tym nauet potusztchnie . Rada nie pruuidyuala do tej Wry tahej dyskusji. IJuaiam, ie
ten argument nie jest najbardziej trnfuy:'
Po czym zwr6cil sig do Pani Iwony Cwiek Dyrektor SIrGZ OZ: ,,ib ztwosi irednia placa
Iekarza u Oirodku Zdrouia zp Rubnie?"
Pani lwony Cwiek Dyrektor 

-SPGZOZ 
wyja6nila, i2 lekarze Z4d.aj4 B0 zl na god,z.

Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman zapytal ,,1!s urynosi 1rednia plnca
pteQgniarek?"
Pani lwony Cwiek Dyrektor SPGZOZ wyjaSnila: ,,nie tuiem, czy potuinnam o tym
mdzuii, ponieuai wszystkie Panie s4 w jednej kategoii zaszzregouania, ujawnilabym
ruynagrodnnie. Myilg, 2e , tym momencie naletaloby ztur6cii sig z pismem, jakie sq
zoynagrod.zenia."

Przewodniczqcy Rady Pan Marian Ligrnan zapytal: ,,to tuobec tego jakn jest irednia
placa pieQgniarek u pouiecieT "
Pani lwony Cwiek Dyrektor SPGZOZ wyja5nila: ,,od 1 600 do 3 000 zI".
Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman zapytal: ,,ilu pacjentdu zapisanych jest ut
Oirorlku tu Rybnie?"
Pani Iwony Cwiek Dyrektor SPGZOZ wyjaSnila: ,,6 340 pacjent&o."



Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman zapytal: ,,ktttota na iedneSo pacientaT"

Pani lwony Cwiek Dyrektor SPGZOZ wyla6nila: ,,jest to pytanie zbyt og6lne. Nie

wiem, czy pyta Pan o stawlq ru POZ? Bo unioskuig z pisma, iz skupiamy sig na podstazoou'ei

opiecc? "
Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman zapytal: ,,ieieli doidzie do reaktyuacji, to

nie bgdzie to oirodek z takim uryosairniem, tak4 obsad4, jak u Rybnie. Czy mob Pani

poruiedziei, ile NFZ prztznaczytby na taki olrodek ink u, Koszeleuach?"

Pani lwony Cwiek Dyrekt or SPGZOZ wyiaSnila: ,,na oirodzk tp Koszcleruach, NFZ nie

prTrznaczy ani grosza. Ponietuai NFZ placi nnm ut ten sposob: je2eli w tej chtuili mamy

zapinnych 6 430 pacjentdw, to dostaiemy na kaidego pacienta stawg kapitncyinq. To jest

podstauoua stawka miesigczna i zoynosi 8z!. leieli reaktytouiemy oirodek nie dostaniemy

toigczj pienigdzy chyba, iz bgdziemy mieli rui€cei pacjent6tu. Dopiero od 2000 pacient6zo

noglibyimy mituit o tym, ieby ten oirodek mdgl samodzielnie funkcionowat, w obsadzie

jeden lekarz i jedna pielggniarkn."
Radny Powiafu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski powiedzial:

,,dzigkuje za uryrou,adztnie tego problemu pod obrady Rady ' Na kaLdym nbraniu m6tui sig o

problzmie stuiy zdrou,ia. Dyskusja dotycz7ca Oirodkn Zilrotuin u, Koszelezpach potuinna miec

mie jsce to 2012 roku.

Demokracja ma na celu rociqganie ludzi do dyskusji mieszkafic6to. Ludzie u Koszcleruach i

ilabinach'pouinni to prudyskutowni i zaakceptouni to, czy tlt orzymy ten o6rodek, czy go

lihuidu jemy.

Ieizli zk ihodzi o moje zdanie, co do budou,y ba*nu, to opatlem sig na prasie zamieszonej

prztz Urzqd GminY.'Liht 
idacji Osrodka Zdrouin zu Kosulezpach otlbyln sig z pominigciem mieszkaficdto. Nie

njqlbym srg tq spraw4, gdyby nie presja ludzi. To mieszknficy poprosili mnie- o pomoc 
.trr 

tej

,iio"iu. Jeirli clitodzi o poapisy to nie dolqczytem listy podpis1ru, ktdre ubrala Pani sottys z

koszet"rp i pani soltys z zabii. Ctrcg abyimy rozmazoiali nad problemem, a nie ieby byta u,

tynWIitVka.-eonii 
Oyrrkto, barilzo dobru prouadzi ten o6rodek. lest sprau4 Rady funkcionouanre

Oilodka Zdrotuia zo Rybnie. N budiecie W,rednich lat, ktdry Radni preglosouali, byla

mplanou,ana migdzy iinymi rozbudozla Oirodka Zdroruia. W cltzpili obecnej tl budireae na

20t4 rok nie ma takiego znpisu. Nie uiem dlacztgo, rnz byt a raz nie. Nikt na ten temnt nte

dyskutotual. To jest {olejny dotudd na pomijanie dyskusii. Wciqgajmy iak najtuigcej ludzi

uspdtrzydnnie gminq, bgdzie nam lahoiei."

Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman zaPylali ,,zasfi7i7a Pan, aby nie 
-yp-razoint

polityki. To co-ian robi to ru pezonej miein polityka. Doskonale Pan zuie, ir jeieli chodzi o
'inu,istycje 

takie, jak np. kryte baseny to Radn podejmuje decyzje o intoestycjach. Natomiast

porrnlllrianie sig na aitykui prcsoruy, to nie jest uedlug mnie iadzn argument, kt6ry naleiy
'przypisai 

Radzie. To jest moia uuaga i bronig ttt tei chtoili stanoruiskn Rady" '

WO1 C-i"y - Pan Edmund Ligrnan powiedzial: ,,chca wyininii, bo Pana

wggrzynotuskiego zninteresou,nt baxn. Kiedy przygotozoyttaliimy strategQ, rozrooju. gminy,

to-iyti motoa i ptyoatniach. Nn ostatnim zcbraniu pouiedzialem, ie ie2eli bgdzie ku temu

koniunktura, bgtlT jeszcze irodki unijnie moiemy sie tym zajqt. Mus4 mief w planie roztooju

Gminy, jakie iwuestycje @dq przzprowadzane'

Mdrui Pan izby nii uprazoiat polityki' lnk Pnn zachotont sip w nptece' m1rciqc o punkcie

aptecznym, Le-to spraiua polityczna. Zaprzeczy Pnn temu, ir nie pouiedzial Pan do Pani

Pieper, zt uhoorrenie punktu, to sprawa polityczna?"



Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski powiedzial ,,Pani
Pieper powiedziata, ic uhLnrzy. Bytem pytai u Pani Pieper, czy zatoiy punkt apteczny, jeicli
poustanie Oirodck Zdrotpin" .

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,to Pan ktamie".
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynoweki powiedzial: ,,jeieli
poustanie Oirodek Zdrowia" .

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,Pan wchodzi do apteki i m6toi, 2e jest
sprauta Wlityczna i Ezeba uhoorzyi punkt npteczny zp Koszeleu,ach. O jakiej polityce
murtimy? Pros4 Pana, mamy pom6c spoteczeisttou, a nie tzuorzyi politykl.
Sk4d ma Pan informacjg, in zabronilem Pnnu Witkotpskiemu ohoorzyi Punkt apteczny u
Biedronce? To sq pomdzt ienia zp moim kierunku, Pan m6toi o polityce."
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski powiedzial: ,,Panie
Wdjcie prztdstatpi Pan do koica, co ma Pan do potliedzenin."
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,pytnm Pana, sk4d ma Pan takie

inftrmacje, i:e zabraniatem Panu Witkotoskiemu uftuorzyi punkt apteczny u, Biedronce?"

Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrrynowski powiedzial: ,,nie
przypominam sobie takiej sytuacii."
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,to osoby, kt6re zoiedzq, 2e takie

informacje mstaly prrekazane, to niech jui dzisinj znstnnouriq sig nad wiarygodnoiciq Pann

Wggnynouskiego ttr tym wszystkim.

leinli dyskutujemy nad przynur1ceniem Oirodkat Zdrouia u, Kosreleu,ach, to dlacugo nie

ohporzyi punktu zt, Hartowcu? Jestem za tym, aby iak najlepie j sluLba zdrowia

funkcjonouala ru nasu j Gminie.
To zusfrlnie plzez wiele lat z Paniq Dyrektor i Radq zbudotuali|my, nie moiremy tego

zniszczyl. Tei jestem n tym, aby podmiot gospodnrczy ohrcrzyt punkt u KosryIeuach.

Nie robmy z tego polityki, jak to robi Pan Wggrzynotoski. Staraimy sig pom6c mieszkaficom.

Chciatbym shuorzy( jak najlepsn wnrunki , ale nie tak4 nagonkq, nie takim spoirzeniem na

sprarv."
Pani Iwony Cwiek Dyrektor SPGZOZ powiedziala: ,,zapoznnlam sig z Paishua

pismem. Chaalabym ustysztt Paishua propozyc je roztttiqzania tego problemu, udtpczas

poruiem, jakie mamy ettentualne moiliuoici."
Mieszkaniec wsi Koszelewy - Pan Dariusz Tara powiedzial: ,,Pani Dyrektor
pozuiedziata, iz do Oirodkn Zdrowia u, Koszeleuach zapisnnyclt iest 6 340 pacjentdw.

Natomiast u nasuj Gminie jest ok. 7 400 mieszknricdtp, utigc reszli naleiy do innych

oirodkoru.
Z tego tytuIu rodz4 srg peune problemy. Jest u nns mieszknnka u, starszym wieku, kt6ra

npisana jest do oirodka w Lidzbarku. Wymnga statej opieki lekarskiej i pielggniarki, kt6ra

przyjedzie i pobierze jej krew. Okazuje sig, ze pielggninrka nie przyiedzie pobrai knoi, bo

mieszka na terenie Gminy i z tego tytufu nie moie skorzystai.

Jednogloinie Partshoo zdecydounliicie o uproroadzeniu nozleSo statutu, tu ktirym nie ma

znpisu, in istnieje Oirodek Zdrouia u Kosnlewnch.
Pani Dyrektor uskazala, ic naleialo stntttt dostosotr'ni do obozpiqzuj4cych przzpisdu' o
dzialalnoici lecznicuj. Czy u tei ustauie iest jakii przepis, kt6ry zabrnnia funkcionou'ania
samoilzielnego podmiotu gospodarcrego?
Pytanie do Patishpa Radnych, dlnczego jednogtoinie, bez przeprowadzenin debaty spolecznei

u tej kueski, zaglosou,ali1cie zn zminnq statutu?"
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Pani Iwona Cwiek Dyrekt ot SPGZOZ wyjaSnila: ,,co do pielggniarki, jeieti pacjent
zapisany jest do pielggniarki podstauou,ej opieki zdrowotnej, pielpgniarka ma utrecz
obotoi4rek dotrzci do niego do domu i to nie zaleinie gdzie pac jent mieszka. Nie moinn
odm6wit takiego zglosztnia, ta Pnni tez mn pnun do zoizyty domozoej, jeieli sama nie moiz
dotrnt do oirodlrn.

leizli chodzi o mmknigcie oirodkt i zminng statutu, rzeczyzttiSci shporzenie noutych statut6tu
trynikalo n zmiany ustauy o dzialalno ci leczniczej. Tei byla pytana o funkcjonouanie
oirodka u, Koszzleruach. Moje zdanie, xnxm jest 2eby byl
Zakkd Opieki Zdrowotnej , jeizli lekarz jest codziennie. leieli jest punkt apteczny, punkt
poboru materiatu biologicznego. Filia zp Koszcleunch wyglqdata tak, ix frmouatnm poziom
riruny zeru. Bo lekarz podpisytoal kilkadziesi4t recept, kt6re roczeiniej pftygotoltlroata
pielggniarka. Waichpie nie udzielal 1ruiadczefi zdrouotnych.
Zastanawialam sig nad $m, co moglibyimy zrobie? Pytatam, jak w Grodzicznie to dziala - u
Mrocznie majq oirodek, ale codziennie od I do 15 jest lekarz i to ma sens. Gdybyimy mieli
kadrg i moilitttoii pozyskanin 1000 pacjent6rp u,tedy bylby sens.Naleiatoby rironiei
Wrauit inlrastrukturg budynku. Dostonwai toalety dla niepetnosprazttnych, podjazdy.
Rozporzqdzcnie zanoiera szcreg obostrzei, ktirych nie przcjtlziemy, ale prytuatny podmiot
tak."
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrrynowski powiedzial:
,,ztoi1kszenie pacjent6zu o 1 000, cntodzienne dziatanie tego oirodka, mialoby to ztdtoczas sens,

tak rozumie. Myilg, iz Oirodek Zdrowia w Kosztlewnch jest niezbgdny. On nie musi pozostai
teraz, ab w perspektyturie czasouej musi pozosta| bo sytuacja nns zmusza,
Dlacztgo Pafishoo Radni zrezygnoruali6cie z rozbudotoania Oirodka Zdrouia w Rybnie?
Moze zamiast tego uilo2yi pieniqdu u reaktynoacje OSrodka Zdrozuia u Koszelezuach? "
Pani Iwona Cwiek Dyrekt ot SPGZOZ wyjaSnila: ,,czy nasz1 intencjq, jako Gminy jest
to aby miei jeden lsSvTs utlposaiony Oirodck Zdrouia, czy podzielii te pieni7dn?
DIa nas, jako oirodka bylby to koszt jednorazouy 20 000,002t, ponieuai mamy
zinformatymuany oirodek u Rybnie. Nie moglibySmy jaka jeden oirodek z fliq u
Koszeleuach dziatai na zasadzie tu dokumentacja elektroniczna a tam papieroua."
Przewodniczlcy Rady Pan Marian Ligman powiedzial: ,,prnciei na skutek tego zostat
zmieniony statut oirodka, ze NFZ taki zoymdg postnutit, zu Kosuleu,ach tego nie byto."
Pani lwona Cwiek Dyrektor SPGZOZ wyjaSnila: ,, ale dzialanie dtuie godziny u
tygodniu mijalo sig z celem, dlatego przedstaruilam utedy srudj punkt widzenia.
Dla mnie uaine jest, aby inwestozuai u sprryt i htdzi, Nie mam nic przeciruko temu, aby
mjqt sig tym podmiot prytuatny."
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrrynowski powiedzial: ,, jak sig

przedstauia w prspektyzuie 3 lntn rustecz iloit osdb znrejestrozttanych zo Oirodku Zdrouia u,

Rybnie zamieszkatych Kosnletokach? Ci, z ktdrymi rozmau,ialem m6wili, in sq

zarejestrozoani zo Lidzbarku. Czy oirodek zp Koszeleruach jest u stanie pozyskat pacjent6ut
spoza nasnj Gminy? "
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek powiedzial: ,,nie ruid4
pruszkod, aby shuorzyi Oirodek Zdrowia u Koszzlezuach u, ramach dzialalnoici
gosrydarczej. Tylko trzba znaleii leknrza."
Pani Iwona Cwiek Dyrektor SPGZOZ wyiaSnila: ,,jeizli clndzi o pacjent6w z

Koszebzuek, to na tg chtoilg nie jestem w stanie doklndnie okreilii. Ale na pezuno sq tacy.

leinli chodzi o tendencjg, jak zaczynatam pracg oirodek mial ok. 6 500, czyli jest o kilkaxt
mniej. Czym to jest spotoodouane? Pozuod6zo jest du2o, pacjenci sig przepisuj4, jest duio
zgonotr,. Niekt6rzy ,olllyrycajQ sig innym oirodkiem. Jeireli clndzi o moilituoici, aby onby z

ll



Gmin oiciennych sig npisaly, uzpaiam iE jest takn, nle pod zoarunkiem, ic bgdzie tam lekarz
codziennie ."
Mieszkaniec wei Koezelewy - Pan Dariusz Tara powiedzial: ,,,do z.adati gminy naleiy
organizncja opieki zdrowotnej na terenie gminy. Miutili Paishoo, iz te dtoie godziny pracy
lekarza $y bez xnsu.
Otdi mieszkaficy hoierdzq inaczej, dla nich te duie godziny byty bezcenne, unikaliSmy u ten

sponb stania u kolejce u Rybnie."
Radny Pan Piotr Gurgielewicz powiedzi al: ,, nie tylko Oirodek Zdrowin rc Kosrelewach

nie spetnial urymogdtu. Tak samo nie spelnial jeszcze, nie uriem czy aktualnie, ale su,ego czasu

szpital w Dzialdouie. Niestety NFZ stswia takie wymagania, do kt6rych nabiy sig

dostosoua| Przypuszczam, ie jeieli pojechalihyimy do kaidej uigksztj mieiscounici, to ka2dy

by chciat miei u siebie oirodek. To jest prosty spos6b zrytynigcia n6 pyborciw.

Oiroilek Zdrowia powinien byf dobru ttyposa2ony, z dobrq kadr4. Myil1, ir Pryt atny
podmiot bgdzie sig zastanauial nad podjgciem takiego zadania."
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski powiedzial: ,,aby ten

oirodtk zacz4l ilobrre funkcjonou,ni musi trryrobit sobie marlg. Na poczqtku musimy ponieit
koszty."
Radny Pan Piotr Gurgielewicz powiedzial:. ,,mnmy problem z lekarzami, nie zoszyscy

lekarzz chc4leczyi to naszym Oirodku Zdrouia".
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,to co Pani Dyrektor mdzpila odnoinie

pomieszcrert, zt naleiy je dostontuai. My moiemy ie dostosozoai. Ale problemem jest

mbezpiecnnie medyczne. Ciqgle szukamy lekarzy. Jeieli znaidzie sig taki lekarz, kt6ry w
ramach praktyki prytuatnie sig tym zajmie, to chqtnie dostosujemy te pomieszcunia.
Llboleu,am nad dostgpnoiciq do nasngo szpitala dziatdoruskiego. Nie zoiem czym to jest

spoundoutane."
Radny - Pan Edward WiSniewski powiedzial: ,,moi prndm6zucy pouiedzieli, ie
probbm le2y rc obsadzie kadrouej. Nie iestem prztciuny, aby oirodka ut Kosubwach nie

So. leinli Raila i Gmina bylaby prncizona reaktyr.uacii, to mieliby Parishrc uzasadniony

argument,"
Mieezkaniec wsi Kogzelewy - Pan Dariusz Tara powiedzi al: ,,nie mam pretensii do

nikogo. Nam sig nakazuje, aby znaleii bknrza-to do gminy naleiy zapeunienie opieki

zdrountnej. Starnjemy sig i ten problem bgdzie nas coraz bardziej dotykal."
Radny - Pan Edward WiSniewski powiedzial: ,dobrze iest, ze podigliicie temat. lestem
prztkonany, ic przy uspdlnej pomoc!, tu przyszloici moie sig to udnf."
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski powiedzial:

,dzigkup ztt rozmoTo7, za dyskusjg o opiece zdrouotnej. lestem pod wraieniem, jak

zaprerentoruala sig tu Pani Dyrektor. Nigdy nie mintem moilirpoici sluchai Pani."
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan tanusz Kaczmarek powiedzial: ,,Panie
Wggrzynou,ski, z catym szacunkiem, uiedziat Pan, ire tego problemu nie moina rozttti7zai.

Prositby, aby takich temat6w nie rzucai przed uyborami, bo na dziei dzisiejszy rozrt iqzania

tego problemu nie ma. Chcialbym r6uniei, aby ten oirodek potustal."

Radny Pan Leszek Zakrzewski powiedzial: ,, mnie t6wnie2 dziwi fakt wywolania
tego tematu. Podkre6lam, Ze temat ten Powraca na forum Rady iesieni4 i wiosn4.

Jeieli chodzi o powstanie oSrodka, nie mam nic przeciwko temu. Tylko, bior4c pod
uwagg ie bylby to podmiot prywatny, rozpoczyna dzialalno6ci, to zaczyna liczy(
koszty. Pewnie z pozyskaniem pacjent6w nie byloby problem6w. Wigkszy bylby z
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punktem aptecznym. KtoS, kto poddaje pod dyskusjg taki problem, powinien te2

mie( propozycig jego rozwi4zania.
Radny - Pan Marian Granica powiedzial: ,,rduniei jestem za rozbudoru7 oirodka."
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrrynowski poinformowal o
wizycie ambasadora Izraela.
Pani lwona Cwiek Dyrektor SPGZOZ powiedziala: ,,jakie {rodki majq Pafishrc
zabezpieczone na Oirodek Zdrotuia zo Rybnie? Od kilku lat skladam wnioski o doposazenie i
rozbudou,€."

Na tym dyskusjg zakoficzono.

Ad.7 Wolne wnioski i zapytania.
Gloe zabrali:
Radny Pan Bogdan Kopaftski powiedzial: ,,co do wymiany lnmp zu Hartoutcu, trt

niektfirych przypadkach byl zglaszany punkt instalacii dodntkotuych."

W6it Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,ocnkuig na spotknnie w tej koestii."

Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman powiedzial: ,,1u Grqdach ut utainym

punkcie lampa mstala zdemontownna."
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman poinlormowal o wykonanych i prowadzonych
inwestycjach.
Nastepnie powiedzial: ,,Radni z Rybna mdzoiq, 2e zostnie prnkazynoana korespondencjn otl

Pana Starost za poirednichoem radnego pozoiatu, Pana Wggrzynowskiego.

W bieiacyn roku byla przzbudou,ytuana c46i drogi od przejazdu koleiozoego do drogi

gminnej u Kierunku Kopaniarzy. To tei zostato zrealizou,ane. Na zebraniu uieiskim u
Rybnie, mieszkaniec znpytat, dlaczzgo to droga nie zostata przzbudowana u caloici, tylko ten

odcinek. Pan Rndny Wggrzynowski roypowiedzial sig, ie to moia wina, bo zenttatem umou(
na pnebudou,Q catej drogi.
Ztaiytem pismo do Pana Starosty zp dniu 5 majn br z zapytaniem, kiedy zenoalem umoTQg ntl

prnbuilou,? calej drogt. Otrzymalem odpowiedi od Dyrektora PorrtiatoueSo nrzqdu Dr6g

(cyt.pisma).

Podpisana umou,a dnia 6 grudnia 2072r., migdzy potttiatem dzialdotoskim n gminq Rybno na

przebudotog tejir drogi, koszt :378 000,00 zt, |rodki z budietu pafistzua 189 000,0021' pomoc

fnansoua gminy Rybno 94 500,00zI,|rodki pouiatu dziatdotoskiego 94 500,0021.

ikby umoua mogln byi zrenlizouana , pozoia! dzialdotuski pozoinien otrzynai
dofnansowanie. Bud2et huorzyli1my u listopwlzie, zatwierdzaliimy 20 grudnia, a z dniem

21 grudnia 201.2r. dotarla do nas lista rankingowa, u, ktdrej uigtych byto 14 dofnansowanych

wnioskiu'. Pouiat dzialdoroski znajdoruat sig na 21 miejscu, czyli takiego dofnnnsouania nie

obzryaL Sk4d u takim razie mogg wiedziei, 2e za kilka miesi?cy bgdzie dofnansouany?

Zarzuca mi sig to kalejnym piSmie, kt6re rozdaje Pan Wggrzynowski, ie gmina Rybno, ir ln
jako WijL nie prrekazatem Radnym i nie zuprozuadziliSmy tego do budiztu. Tylko po co

mialem to robit?, kiedy 6 grudnia podpisali1my umoll(, tt 27 grudnia nie ma pienigdzy na tg

drogg. Po co mialem to robi6?

Chodzilo mi konkretnie, aby Pan Starosta uskazal, czy zznoatem umoul€ na prnbudou,g catei

drogi (cyt.pisma otrzymanego od Starosty Dziatdou,skieso.)

leicli coi mi sig zarzuca, to chce pouiedzie4 2e Srodki pozyskane prez Starostozrto Powiatowe

u Dziatdozoie i prnkazane nn przebudotrtg drdg dla gminy Rybno u,yniosly: 30 000,002t nn

przcbudou'g drogi gminnej u Rybnie przyleglei do ul.Lubawskiej, 78 000,0021 na drogi tu

l3



?iy::h: Gmina ilotoi:fu do dr6g potoiatozuych: na prnbudozog drogi Tusreroo_Truszczyny
233 239,91.21; budotua korektora deszczotrtego to ciqgu drogi potoiatouiej kgtia - 36 3312,0021.
Pomoc fnannuta, przebudott a drogi potuiatottej lusurio- 2a2 g70,'6azi. pomoc 

fnansotoa
na op^racouanie dokumentacji-przebudown drogi potoiatouej u, miejscoztoici Rybni ul. Izina
-^7 380,002t oraz na przzbudolog drogt, o kt6rej m6uimy-Gronozrc-Rybno "- 

17 69g,002t.

9p!h:: -ld.ryyitu otrzymalilmy na przcbudozttg dlog 108 000,002t, a przekazatliimy
537 620,002L 1 dobrzt, bo drggr poroiatoztte mieszcz4 sig ni terenie gminy Rybno. Nie moi:e
by( natomiast takich sytuacji, ir mnb sig obrpinia i pommoia, ie zryruam umowy. Nie mogg

:y., ty^ plg.odzi! i iatujg, ie pan Stnrosta w tnki sposob pidszcdl do sirau,y. pan
wggrzynoutski ttrykorzystuje 

-pisma 
i rozdaje Rndnym, ze nie informujg Rady o' takich

przedsigtozigciach. lnformujg Rade, ie nie byto podstai do podjgcia tikiel uiiu,aty.;

Radny Pan Bogdan Kopaftski powiedzial: ,,czy drogn na odcinku leglia - Hartotoiec
mslanie posztrzonn? "
w6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,pozostanie taka jaka jest, ponieronz
nie mamy gruntu,"
Mieszkaniec wsi Koszelewy - Pan Dariusz Tata powiedzial: ,,czy u, czjn.,c1t
Iunalizacja bgdzie od.dana do uiytku?"
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,roykonazuca zapeunia, ie tak.,,
Miegzkaniec wsi Tuczki - Pan waldemar Reszka powiedzial: ,,co do drogi przy
blokach, czy zostanie tak jak do tej pory bylo ustnlone 3 m, ciy zmiana bgd.zie do 4m?',
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,ani Agencja, ani Cmina nie ma
toigcej gruntu."
Mieezkaniec wsi ruczki - Pan waldemar Reszka powiedzial: powiedzial: ,,droga o
ktdrej mduimy jest ury$czona na 5,5 m."
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,jui mieszkanie zuspomina!, ip musi
byi pas pieszych Nie ustnlam przepisoto drogozoych, musimy dostosotoat sig do tych
prnpinu, bo lelzli tego nie zrobimy, to nie dostaniemy dofnansozoania. Tam ,gdzie pozziala
nary.teryn, droga iest 4 m, ieieli nie poztuala, musimy dostosotoai sig do nistnialej iytuacji,
czyli wtasnoici gruntiut. Rozmautinlem na ten temat z panem Dyrektorem.',
Mieszkaniec wsi ruczki - Pan waldemar Reszka powiedzial: ,,mam mapg, na ktdrej
droga ta mn 5,5m."
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,nie ma takiej moiliwoici. Jest projekt
zahoierdzony przez Agencjg Sknrbu Partshpa i tn intoestycjn bgdzie prou,adzona.,,

Wigcej pytarl nie wniesiono.

Ad.8 Zamknigcie obrad,
O godz.l2:00 prowadz4cy obrady Przewodniczqcy Rady pan Marian Ligman - wobec
wyczerpania porzqdku obrad - zamknql obrady XLIV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.
Na tym protokol zakoriczono.

Prowadz4cy obrady:

Protokolowala

?//r''-
Ewa Soboczytiska

"**A:fT, RadvGminv

(Y;''r ^
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